

មេរៀនទី



ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ

ប្រទានប្រទានភាព

The Holy Spirit Gives Power

“តើអ្នកជឿសព្វថ្ងៃអាចមានបទពិសោធន៍ពីប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ដូចពួកសាវ័កដំបូងមានបទពិសោធន៍ដែរឬទេ?” ត្រូវហើយពិតជាអាច។ ខ្ញុំមិនគិតថា យើងមានអ្នកអធិប្បាយព្រះបន្ទូលនៅសព្វថ្ងៃនេះ ប្រសើរជាងអ្នកអធិប្បាយព្រះបន្ទូលនៅសម័យព្រះគម្ពីរសម្ពុទ្ធមេត្រីថ្មីឡើយ។ ពួកគេត្រូវការប្រទានភាពនេះដែរ។ យើងមិនអាចធ្វើកិច្ចការនោះទេ បើគ្មានប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនោះទេ។ គ្រិស្តបរិស័ទដែលគ្មានព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ប្រៀបបានទៅនឹងខ្ទង់ដែលគ្មានជីវិត។ មានតែព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប៉ុណ្ណោះដែលអាចបង្កើតផ្កាភ្លើងដែលឲ្យឆេះឡើងបាន។

ព្រះគម្ពីរមានពេញទៅដោយព្រះបន្ទូលសន្យា និងពាក្យដាស់តឿនដល់យើង ដើម្បីចូលទៅជិតព្រះជាម្ចាស់ដោយពេញដោយជំនឿជឿជាក់ដើម្បីទទួលបានព្រះបន្ទូលសន្យានេះ។ ព្រះសង្គ្រោះរបស់យើងមានព្រះបន្ទូលទៀតថា ព្រះអង្គបានទិញព្រះអំណោយទាននេះសម្រាប់យើង។ វាជាផ្នែកមួយដ៏សំខាន់នៃដំណឹងល្អសព្វគ្រប់។ ព្រះអំណោយទាននេះពិតជាមានប្រយោជន៍។ C.M Ward កត់ចំណាំថា: “ព្រះអំណោយទាននេះ... សម្រាប់អ្នកប្រើនៅពេលឥលូវនេះ” (Ward, 1966, pp. 10, 12)

គម្រោង

- ក. ប្រទានភាពសម្រាប់គោលបំណងជាច្រើន Power for Many Purposes
- ខ. ព្រះបន្ទូលសន្យាអំពីប្រទានភាព The Promise of Power
- គ. ព្រះបន្ទូលសន្យាបានកើតឡើងនៅបុណ្យថ្ងៃទីហាសិប The Promise Fulfilled at Pentecost
- ឃ. បទពិសោធន៍ធម្មតាបន្ទាប់ពីការប្រែចិត្តជឿព្រះយេស៊ូ The Normal Experience after Conversion
- ង. ទីសម្គាល់អំពីប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ Signs of the Holy Spirit's Power

គោលដៅ

- ១. ពន្យល់អំពីគោលបំណងសម្រាប់ប្រទានភាពដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានឱ្យ។
- ២. ប្រាប់ពីការពណ៌នាអំពីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធក្នុងព្រះគម្ពីរ។
- ៣. ពិភាក្សាពីរបៀបដែលព្រះបន្ទូលសន្យាអំពីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធត្រូវបានសម្រេច។
- ៤. ប្រាប់អំពីគំរូតាមព្រះគម្ពីរ ដើម្បីទទួលបានការជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។
- ៥. បង្ហាញពីសញ្ញា និងលទ្ធផលនៃប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។

ក. ប្រទានភាពសម្រាប់គោលបំណងជាច្រើន Power for Many Purposes

គោលដៅទី១. ពន្យល់អំពីគោលបំណងសម្រាប់ប្រទានភាពដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានឱ្យ។

អ្វីនិយមប្រើប្រាស់ប្រទានភាព Learn How to Use Power

សូមពិចារណាអំពីរបៀបផ្សេងៗដែលគេប្រើប្រាស់អគ្គិសនី៖ តាមរយៈអគ្គិសនី មនុស្សយកវាមកបំភ្លឺក្រុង កម្ដៅផ្ទះ ដំណើរការរោងចក្រ និងដំណើរការម៉ាស៊ីនគ្រប់ប្រភេទ។ ដោយសារមនុស្សចេះរបៀបប្រើប្រាស់អាណាប្រទានរបស់អគ្គិសនីនោះ ទើបពួកគេអាចធ្វើអ្វីមួយដែលអាចទៅរួចបានដូចជាទៅស្ថានព្រះចន្ទជាដើម។

ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធសព្វព្រះហឫទ័យបំពេញជីវិតរបស់អ្នក ដោយប្រទានភាពលើសជាងអគ្គិសនីទៅទៀត នោះជា ប្រទានភាពដែលមិនអាចធ្វើអ្វីបាន ប៉ុន្តែ អ្នកត្រូវរៀនប្រើប្រទានភាពនោះ។ ប្រសិនបើប្រើតាមរបៀបត្រឹមត្រូវ ប្រទានភាពនេះ នឹងនាំសិរីរុងរឿងថ្វាយព្រះជាម្ចាស់ និងព្រះពរមកកាន់ជីវិតរបស់អ្នក។ ទោះបីអំណាចណាក៏ដោយ តែប្រសិនបើគេប្រើវា តាមរបៀបខុសឆ្គង នោះវាតែងតែនាំមកនូវបញ្ហា។

កំហុសបីយ៉ាងដែលគួរចៀសវាង:

១. មនុស្សមួយចំនួនប្រើប្រាស់ប្រាណាវិស្វកម្ម ដូចជាគ្រឿងលេងសើច។ នេះជាបញ្ហាមួយនៅក្រុមជំនុំនៅ ក្រុងកូរិនថូស។ ពួកគេសប្បាយនឹងការនិយាយភាសាចម្លែកអស្ចារ្យ តាមរយៈប្រាណាវិស្វកម្មរបស់ព្រះវិញ្ញាណពេក ទើបពួកគេមានពេលវេលាសប្បាយក្នុងពេលថ្ងាយបង្គំ។ ក្រុមជំនុំនេះមិនមានរបៀបរៀបរយទេ ដូច្នេះទើបមនុស្សនៅ ខាងក្រៅគិតថា ពួកគេកំពុងតែឆ្គួត។ លោកប៉ូលបានប្រាប់ពួកគេថា គេត្រូវធ្វើកិច្ចការគ្រប់យ៉ាងឱ្យបានត្រឹមត្រូវ និង មានរបៀបរៀបរយ។ ពួកគេត្រូវរៀនចេះបង្ហាញប្រាណាវិស្វកម្មរបស់ព្រះវិញ្ញាណវិស្វកម្ម ដើម្បីឱ្យព្រលឹងរបស់មនុស្សបាន សង្គ្រោះ គឺមិនបែរចេញពីព្រះគ្រីស្ទឡើយ។
២. មនុស្សមួយចំនួនទាញចំណាប់អារម្មណ៍ខ្លួនឯងជាជាងថ្វាយសិរីរុងរឿងដល់ព្រះជាម្ចាស់។ ប្រសិនបើព្រះវិញ្ញាណ វិស្វកម្មប្រទានមនុស្សម្នាក់ឱ្យមានជំនឿ ដើម្បីប្រោសអ្នកជំងឺឱ្យបានជា វាមិនមែនន័យថា គាត់អាចសម្លែង ព្រះណោយទាននោះបានទេ។ អំនួតបែបនេះអាចបង្កឱ្យមានបញ្ហាជាច្រើន។
៣. មនុស្សមួយចំនួនមិនបានប្រើប្រាស់ប្រាណាវិស្វកម្មមានសម្រាប់ពួកគេនោះទេ។ កំហុសនេះជា កំហុសទូទៅបំផុតរបស់មនុស្សភាគច្រើន។ មនុស្សមួយចំនួនបានឃើញការប្រើខុស ឬ ការគ្រាប់តាមប្រាណាវិស្វកម្ម របស់ព្រះវិញ្ញាណ ហើយក៏កំហុសខ្លួនអំពីអ្វីដែលអស្ចារ្យ។ ក្រុមជំនុំនៅក្រុងថេសាឡូនិកបានជួបនឹងបញ្ហានេះ។ លោកបានប្រាប់ពួកគេឱ្យសាកល្បងវិញ្ញាណ ដើម្បីមើលថាតើមកពីព្រះជាម្ចាស់ឬយ៉ាងណា ហើយមិនត្រូវទទួល យកព្យាករណ៍ក្លែងក្លាយ ឬ ការគ្រាប់តាមកិច្ចការរបស់ព្រះជាម្ចាស់ឡើយ។ ប៉ុន្តែ ពួកគេក៏មិនត្រូវបោះចោលសេចក្តី ណាដែលល្អកើតឡើងរួមជាមួយការគ្រាប់តាមនោះដែរ។

“កុំរាំងសកម្មភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណឡើយ កុំមើលងាយការថ្លែងព្រះបន្ទូល ចូរពិចារណាមើលគ្រប់សេចក្តី ទាំងអស់ ហើយស្រង់យកនូវសេចក្តីណាដែលល្អ។ ត្រូវចៀសចេញអោយផុតពីអំពើអាក្រក់គ្រប់បែប យ៉ាង។” (១ថេសាឡូនិក ៥:១៩-២២)

នេះជាគំរូសម្រាប់អ្នក This Is the Pattern for You

ប្រាណាវិស្វកម្មរបស់ព្រះវិញ្ញាណវិស្វកម្មក្នុងគ្រីស្ទបរិស័ទនៅជំនាន់ដើម ធ្វើឱ្យជីវិតរបស់ពួកគេបរិសុទ្ធ និងស្អាតស្អំ នៅក្នុងអារម្មណ៍ដែលមានពេញទៅដោយបទឧក្រិដ្ឋកម្ម និងអំពើពុករលួយ។ អំណរ និងសេចក្តីសុខសាន្តនៅខាងក្នុងចិត្ត នាំឱ្យពួកគេច្រៀង និងសរសើរតម្កើងព្រះជាម្ចាស់ នៅពេលពួកគេត្រូវគេវាយដំ និងជាប់ឃុំឃាំងដោយសារតែព្រះនាមរបស់ ព្រះគ្រីស្ទ។ ពួកគេពោរពេញដោយសេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះជាម្ចាស់ ដូច្នេះ ពួកគេបានអត់ទោស និងអធិស្ឋានសម្រាប់ អស់អ្នកដែលធ្វើបាបដល់ពួកគេ។ នេះជាប្រាណាវិស្វកម្មដែលគេបានប្រើយ៉ាងត្រឹមត្រូវ!

ពួកគេមានព្រះបន្ទូលដ៏អស្ចារ្យ និងបានចែកចាយព្រះបន្ទូលនោះដោយចិត្តជឿជាក់។ អ្នកណាគ្មានព្រះគ្រីស្ទទេ អ្នកនោះត្រូវបាត់បង់ ប៉ុន្តែ ព្រះយេស៊ូវនឹងសង្គ្រោះអស់អ្នកដែលជឿលើព្រះអង្គ។ ពួកគេនិយាយដោយប្រាជ្ញា ហេតុផល និងចិត្តក្លាហានលើសពីសមត្ថភាពផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ពួកគេ គឺអំណាចដែលបញ្ជាក់ថាពួកអ្នកដែលស្តាប់គេដឹងអំពីសេចក្តីពិត និងអំពីអំពើបាប។

ពួកគេមានជំនឿប្រកបដោយព្រះចេស្ដា។ ពួកគេដឹងថា ព្រះជាម្ចាស់គង់នៅជាមួយពួកគេ និងធ្វើការតាមរយៈពួកគេស្របតាមព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះអង្គ។ ដូច្នេះ ពួកគេបង្កប់ឱ្យមនុស្សខ្លួនដើរក្នុងព្រះនាមព្រះយេស៊ូវ ហើយពួកគេក៏ដើរបាន។ ពួកគេបានអធិស្ឋាន ហើយហេតុការណ៍ក៏បានកើតឡើង។ អ្នកដ៏ដឹងបានទទួលការប្រោសឱ្យជា។ ទ្វារគុកត្រូវបានបើកចំហ។ មនុស្សមានបាបជាច្រើននាក់បានបែរមករកព្រះជាម្ចាស់។

ប្រទានភាពនេះនៅក្នុងគ្រីស្ទបរិស័ទដ៏ទៃដើមបានធ្វើឱ្យពួកគេក្លាយជាបន្ទាល ដូចអ្វីដែលព្រះយេស៊ូវមានព្រះបន្ទូល។ ពួកគេមានចិត្តក្លាហាន និងបំណងចិត្តខ្លាំង ដើម្បីប្រាប់មនុស្សផ្សេងទៀតអំពីព្រះយេស៊ូវ។ ពួកគេមានបេសកកម្មដែលត្រូវបំពេញ។ ចិត្តក្លាហាន សេចក្តីស្រឡាញ់ និមិត្តដ៏អស្ចារ្យ និងការចុះចូលទាំងស្រុងចំពោះព្រះគ្រីស្ទបានជំរុញពួកគេពីក្រុងមួយទៅក្រុងមួយទៀត ពីប្រទេសមួយទៅប្រទេសមួយទៀត។ ពួកគេតាំងចិត្តប្រកាសដំណឹងល្អពីការសង្គ្រោះទៅកាន់មនុស្សប្រុសស្រី និងកូនក្មេងនៅក្នុងពិភពលោករបស់ពួកគេ។

នេះជាខ្នាតគំរូនៃប្រទានភាពនៅក្នុងក្រុមជំនុំជំនាន់ដើម។ ដូច្នេះ ប្រទានភាពរបស់ពួកគេជាប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដែលបានបំពេញពួកគេ និងធ្វើការតាមរយៈពួកគេ។ អ្វីដែលពួកគេបានធ្វើជាការបង្ហូរនៃជីវិតដែលពេញដោយព្រះវិញ្ញាណ។ ព្រះគម្ពីរប្រាប់អ្នកអំពីបទពិសោធន៍របស់ពួកគេជាពិស្តារ ពីព្រោះវាជាខ្នាតគំរូសម្រាប់គ្រីស្ទបរិស័ទនាសព្វថ្ងៃដែរ។

លំហាត់អនុវត្ត

១ សូមគូររង្វង់នៅជុំវិញលទ្ធផលនីមួយៗនៃប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណនៅក្នុងគ្រីស្ទបរិស័ទដ៏ទៃដើម។

ការភ័យខ្លាច	ជំនឿ	រាជសារ	ការខ្វល់ខ្វាយ
ចិត្តក្លាហាន	ប្រជាប្រិយភាព	ការប្រោសឱ្យជា	សេចក្តីស្រឡាញ់
និមិត្ត	ប្រាក់	ការប្រែចិត្តជឿព្រះយេស៊ូវ	

ខ. ព្រះបន្ទូលសន្យាអំពីបុព្វនាគុណ The Promise of Power

គោលដៅទី២. ប្រាប់ពីការពណ៌នាអំពីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធក្នុងព្រះគម្ពីរ។

លោកយ៉ូហានបាទីស្តបានសន្យាថា ព្រះយេស៊ូវនឹងជ្រមុជដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ និង ភ្លើង។ នេះជាសេចក្តីសន្យាទូទៅសម្រាប់មនុស្សទាំងអស់ដែលប្រែចិត្តជឿព្រះយេស៊ូវ និងបានទទួលពិធីជ្រមុជទឹកក្នុងព្រះនាមព្រះអង្គ។

“ខ្ញុំធ្វើពិធីជ្រមុជអ្នករាល់គ្នាក្នុងទឹក ដើម្បីអោយអ្នករាល់គ្នាបានកែប្រែចិត្តគំនិត ប៉ុន្តែ លោកដែលមកក្រោយខ្ញុំ លោកមានកម្លាំងខ្លាំងជាងខ្ញុំ។ ខ្ញុំមានឋានៈទាបណាស់សូម្បីតែដោះស្រាយក្រែងជូនលោក ក៏មិនសមនឹងឋានៈដ៏ខ្ពង់ខ្ពស់របស់លោកផង។ លោកនឹងធ្វើពិធីជ្រមុជអោយអ្នករាល់គ្នា ក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធនិងដោយភ្លើងវិញ។” (ម៉ាថាយ ៣:១១)

ព្រះយេស៊ូវមានកិច្ចការដ៏អស្ចារ្យសម្រាប់គ្រិស្តបរិស័ទ ដែលត្រូវបំពេញនៅក្នុងសម័យកាលនេះ។ ព្រះអង្គជាបាពួកគេមិនអាចបំពេញកិច្ចការនេះដោយប្រើសមត្ថភាពផ្ទាល់ខ្លួនរបស់ពួកគេបានឡើយ។ ហេតុនេះ ព្រះអង្គបានបង្គាប់ពួកសិស្សរបស់ព្រះអង្គឱ្យទន្ទឹងរង់ចាំរហូតដល់ពួកគេទទួលបានបុព្វនាគុណរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ បន្ទាប់មក ពួកគេត្រូវធ្វើជាបន្ទាល់របស់ព្រះអង្គ។ បទបញ្ជា និងព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះយេស៊ូវមានសម្រាប់ពួកសិស្សទាំងអស់របស់ព្រះអង្គ។

“ខ្ញុំនឹងចាត់ព្រះវិញ្ញាណមកសណ្ឋិតលើអ្នករាល់គ្នា តាមព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះបិតាខ្ញុំ។ អ្នករាល់គ្នាត្រូវនៅក្នុងក្រុងយេរូសាឡឹមនេះរហូតដល់ព្រះជាម្ចាស់ប្រទានអោយអ្នករាល់គ្នាមានបុព្វនាគុណ»។ (លូកា ២៤:៤៩)

“គឺត្រូវរង់ចាំទទួលព្រះវិញ្ញាណ តាមព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះបិតា ដូចខ្ញុំបានប្រាប់អ្នករាល់គ្នាចមកហើយថា លោកយ៉ូហានបានធ្វើពិធីជ្រមុជទឹក ប៉ុន្តែក្នុងគេអោយ* នៅប៉ុន្មានថ្ងៃទៀត អ្នករាល់គ្នានឹងទទួលពិធីជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធវិញ...ប៉ុន្តែ អ្នករាល់គ្នានឹងទទួលបុព្វនាគុណមួយ គឺបុព្វនាគុណនៃព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធមកសណ្ឋិតលើអ្នករាល់គ្នា។ អ្នករាល់គ្នានឹងធ្វើជាបន្ទាល់របស់ខ្ញុំ នៅក្នុងក្រុងយេរូសាឡឹម ក្នុងស្រុកយូដាទាំងមូល ក្នុងស្រុកសាម៉ារី និងរហូតដល់ស្រុកដាច់ស្រយាលនៃផែនដី»។ (កិច្ចការ ១:៤-៥,៨)

លំហាត់អនុវត្ត

២ សូមអាន កិច្ចការ ១:១-១៤ ។ សូមទន្ទេញខគម្ពីរចងចាំ ខ៤-៥, និង ខ៨។

៣ លូកា ២៤:៤៩ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធត្រូវបានរៀបរាប់ថាជា

- ក) ព្រះពរដែលពួកសិស្សបានទទួលសូម។
- ខ) រង្វាន់សម្រាប់ការរស់នៅដ៏វិសុទ្ធ។
- គ) ព្រះអំណោយទានតាមព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះបិតា។
- ឃ) អំពើបាបបម្រុងទុកសម្រាប់អ្នកដឹកនាំពិសេស។

៤ ហេតុអ្វីបានជាអ្នកគិតថា ព្រះគម្ពីរហៅពិធីជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធថាជា “ព្រះអំណោយទាន”?

.....

.....

គ. ព្រះបន្ទូលសន្យាបានកើតឡើងនៅបុណ្យថ្ងៃទីហាសិប

The Promise Fulfilled at Pentecost

គោលដៅទី៣. វិភាគរូបវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធដែលព្រះបន្ទូលសន្យាអំពីព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធត្រូវបានសម្រេច។

តើពួកសិស្សរបស់ព្រះយេស៊ូទទួល អ្វីតាមព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះបិតា? ពួកសិស្ស១២០នាក់បានរង់ចាំអស់រយៈពេល១០ថ្ងៃ ទាំងអធិស្ឋាន និងសង្ឃឹមថានឹងមានអ្វីមួយកើតឡើង។ វាពិតជាបានកើតឡើងមែន! នៅបុណ្យថ្ងៃទីហាសិប ពួកគេបានទទួលអ្វីដែលយើងហៅថា បទពិសោធន៍នៅបុណ្យថ្ងៃទីហាសិប ឬ ពិធីជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ កិច្ចការ ១:១៤ បានចែងថា “ពួកគេរួមចិត្តគំនិតគ្នាព្យាយាមអធិស្ឋាន។” សូមមើលគម្ពីរកិច្ចការជំពូក១ និង២។

“នៅបុណ្យថ្ងៃទីហាសិប ពួកសិស្សបានរួមប្រជុំទាំងអស់គ្នា នៅកន្លែងតែមួយ។ រំពេចនោះ ស្រាប់តែមានពួកស្រូវសន្លឹកពីលើមេឃ ដូចខ្យល់បក់បោកយ៉ាងខ្លាំងពេញក្នុងផ្ទះដែលគេនៅ។ ពួកសិស្សបានឃើញហាក់ដូចជា មានអណ្តាតភ្លើងបែកចេញពីគ្នា ចុះមកសណ្ឋិតលើពួកគេម្នាក់ៗ។ អ្នកទាំងនោះបានពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ហើយចាប់ផ្តើមនិយាយភាសាផ្សេងៗពីគ្នា តាមព្រះវិញ្ញាណប្រោសប្រទានអោយ។ ពេលនោះ មានជនជាតិយូដា ជាអ្នកគោរពប្រណិប័តន៍ព្រះជាម្ចាស់ មកពីប្រទេសនានា ក្នុងពិភពលោក ទាំងមូល ស្នាក់នៅក្រុងយេរូសាឡឹមដែរ។” (កិច្ចការ ២:១-៥)

“អ្នកទាំងនោះងឿងឆ្ងល់ខ្លាំងណាស់ គេស្ងើចសរសើរទាំងពេលថា៖ «អ្នកដែលកំពុងនិយាយនេះសុទ្ធតែជាអ្នកស្រុកកាលីឡេទេតើ? ចុះហេតុដូចម្តេចបានយើងឮគេនិយាយភាសារបស់យើងរៀងៗខ្លួនទៅវិញដូច្នោះ?... យើងបានឮគេថ្លែងអំពីស្នាព្រះហស្តដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ជាភាសាយើងទាំងអស់គ្នាផ្ទាល់!»។ អ្នកទាំងនោះងឿងឆ្ងល់ខ្លាំងណាស់ មិនដឹងគិតយ៉ាងណា គេសួរគ្នាទៅវិញទៅមកថា៖ «តើហេតុការណ៍នេះ មានន័យដូចម្តេច?»។ ប៉ុន្តែ មានអ្នកខ្លះទៀតបែរជានិយាយចំអកថា៖ «ពួកអស់ហ្នឹងសុទ្ធតែស្រវឹងស្រាទេតើ!»។ (ខល-៨, ១១-១៣)

មុននេះ លោកពេត្រុសភ័យខ្លាចនឹងការចម្លែកៗ មានអ្វីប្រែប្រួលបន្ទាប់ពីលោកលោកបានទទួលបូន្មានភាពរបស់ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ! លោកបានក្រោកឈរ និងបានប្រកាសព្រះបន្ទូលប្រកបដោយអំណាច។ លោកបានពន្យល់អំពីអ្វី ដែលពួកគេបានមើលឃើញជាការសម្រេចតាមព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះបិតា។ ព្រះជាម្ចាស់បានបង្ហាញព្រះវិញ្ញាណរបស់ ព្រះអង្គ។

“លោកពេត្រុសក៏ក្រោយឈរឡើងជាមួយសារ៉ែកដប់មួយរូបទៀត ហើយមានប្រសាសន៍ទៅកាន់បណ្តាជន ថា៖...អ្នកទាំងនេះមិនមែនស្រវឹងស្រាដូចបងប្អូនស្មាននោះទេ ព្រោះទើបតែម៉ោងប្រាំបួនព្រឹកប៉ុណ្ណោះ។!... ហេតុការណ៍នេះកើតមាន ស្របតាមសេចក្តីដែលព្យាករិយ័រដែលបានថ្លែងទុកមកថា៖ “ព្រះជាម្ចាស់មាន ព្រះបន្ទូលថានៅគ្រាចុងក្រោយបង្អស់យើងនឹងយកវិញ្ញាណយើងមកចាក់បង្ហូរលើមនុស្សលោកផងទាំង ពួង។ កូនប្រុសកូនស្រីរបស់អ្នករាល់គ្នានឹងថ្លែងព្រះបន្ទូលពួកយុវជននឹងនិមិត្តឃើញការអស្ចារ្យហើយពួក ចាស់ទុំរបស់អ្នករាល់គ្នានឹងយល់សុបិននិមិត្ត។...អស់អ្នកដែលយល់ព្រមទទួលពាក្យរបស់លោក ក៏ទទួល ពិធីជ្រមុជទឹក ហើយនៅថ្ងៃនោះ មានមនុស្សប្រមាណបីពាន់នាក់ ចូលមករួមក្នុងក្រុមសិស្ស។” (កិច្ចការ ២:១៤-១៧, ៤១)

ចាប់តាំងពីពេលនោះមក កណ្តុកម្លឹកកិច្ចការជាក់ណាត់ត្រាអំពីរបៀបព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធជឺការតាមរយៈ គ្រិស្តបរិស័ទ៖ ព្រះអង្គជួយពួកគេធ្វើជាបន្ទាល់ ផ្សព្វផ្សាយដំណឹងល្អ និងនាំព្រលឹងមនុស្សថ្វាយព្រះគ្រិស្ត។

លំហាត់អនុវត្តន៍

៥ តើកណ្តុកម្លឹកណាមួយបង្ហាញអំពីរបៀបដែលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធជឺការតាមរយៈគ្រិស្តបរិស័ទដំបូង?.....

៦ សូមអានកម្លឹកកិច្ចការ ជំពូក២ ។

ឃ. បទពិសោធន៍ធម្មតាបន្ទាប់ពីការប្រែចិត្តទៅព្រះយេស៊ូ

The Normal Experience after Conversion

គោលដៅទី៤. ប្រាប់អំពីគំរូតាមព្រះគម្ពីរដើម្បីទទួលបានការជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។

ពួកសារ៉ែកសង្ឃឹមថាពួកអ្នកជឿទាំងអស់ពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ក្រោយពេលពួកគេប្រែចិត្តជឿ ព្រះយេស៊ូ។ លោកពេត្រុសបានពន្យល់យ៉ាងច្បាស់។

“លោកពេត្រុសមានប្រសាសន៍ទៅកាន់ពួកគេថា៖ “សូមបងប្អូនកែប្រែចិត្តគំនិត ហើយម្នាក់ៗត្រូវទទួលពិធី ជ្រមុជទឹកក្នុងព្រះនាមព្រះយេស៊ូគ្រីស្ទទៅ ដើម្បីព្រះជាម្ចាស់លើកលែងទោសបងប្អូនអោយរួចពីបាប ហើយ បងប្អូននឹងទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ដែលជាអំណោយទានរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដ្បិតព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូល សន្យានេះចំពោះបងប្អូនទាំងអស់គ្នា ចំពោះកូនចៅរបស់បងប្អូន និង ចំពោះអស់អ្នកដែលនៅឆ្ងាយៗទាំង ប៉ុន្មានដែរ តាមតែព្រះអម្ចាស់ជាព្រះរបស់យើងត្រាស់ហៅ។” (កិច្ចការ ២:៣៨-៣៩)

ប្រសិនបើពួកអ្នកទើបជឿពុំបានទទួលពិធីជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធភ្លាមៗ បន្ទាប់ពីពួកគេប្រែចិត្តទទួលជឿ ព្រះយេស៊ូទេ នោះអ្នកផ្សេងទៀតអាចទៅអធិស្ឋានសម្រាប់ពួកគេ ដើម្បីពួកគេបានទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។

“ក្រុមសាវ័កនៅក្រុងយេរូសាឡឹមបានឮដំណឹងថា អ្នកស្រុកសាម៉ារីនាំគ្នាទទួលព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ក៏ចាត់លោកពេត្រុស និងលោកយ៉ូហានអោយទៅជួបអ្នកទាំងនោះ។ លុះទៅដល់ស្រុកសាម៉ារី សាវ័កទាំង ពីរក៏ទូលអង្វរព្រះជាម្ចាស់ សុំអោយពួកអ្នកជឿបានទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ដ្បិតព្រះវិញ្ញាណពុំទាន់យាង ចុះមកសណ្ឋិតលើអ្នកណាម្នាក់ ក្នុងចំណោមពួកគេនៅឡើយទេ គឺគេគ្រាន់តែបានទទួលពិធីជ្រមុជទឹក ក្នុង ព្រះនាមព្រះអម្ចាស់យេស៊ូប៉ុណ្ណោះ។ ពេលនោះ លោកពេត្រុស និងលោកយ៉ូហានបានដាក់ដៃលើគេ ហើយ គេក៏បានទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។” (កិច្ចការ ៨:១៤-១៧)

ក្រោយពេលលោកសូលបានប្រែចិត្តជឿព្រះយេស៊ូ ព្រះអម្ចាស់ក៏បានចាត់លោកអាណាណាសទៅអធិស្ឋានឱ្យរូប លោក។ គម្ពីរកិច្ចការ ៩:១៧ “ព្រះអម្ចាស់យេស៊ូ...បានចាត់ខ្ញុំមក ដើម្បីអោយបងអាចមើលឃើញឡើងវិញ និងអោយបង បានពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។”

លោកកូនេលាស និងក្រុមគ្រួសាររបស់លោកបានឮដំណឹងល្អ បានជឿ និងបានសង្គ្រោះ នៅពេលពួកគេទទួលជឿ សេចក្តីពិត។ មុនពេលលោកពេត្រុសបានបញ្ចប់សេចក្តីអធិប្បាយ ពួកគេបានពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ បទ ពិសោធន៍របស់ពួកអ្នកជឿនៅក្រុងអេភេសូមានលក្ខណៈខុសៗគ្នា។ ដូចគ្រីស្ទបរិសុទ្ធជាច្រើននៅសព្វថ្ងៃនេះដែរ ពួកគេមិន ធ្លាប់បានឮថា ព្រះជាម្ចាស់សព្វព្រះហឫទ័យបំពេញពួកគេ ដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធឡើយ។

លោកប៉ូលសួរពួកគេថា៖ “កាលបងប្អូនចាប់ផ្តើមជឿនោះ តើបងប្អូនទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធហើយឬ នៅ?”។ គេតបមកលោកវិញថា៖ «យើងខ្ញុំមិនដែលទាំងឡាយ មានព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធផង!»។

“លោកប៉ូលបានដាក់ដៃលើគេ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធក៏យាងមកសណ្ឋិតលើគេ ហើយគេនាំគ្នានិយាយភាសា ចម្រើនអស្ចារ្យ និងថ្លែងព្រះបន្ទូលផង។” (កិច្ចការ ១៩:២, ៦)

តាមរយៈការវិនិច្ឆ័យពីគំរូនៅក្នុងក្រុមជំនុំជំនាន់ដើម ព្រះជាម្ចាស់សព្វព្រះហឫទ័យឱ្យកូនទាំងអស់របស់ព្រះអង្គ បានពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ និងប្រទានភាព។ តើអ្នកណាបានទទួល? ទាំងអ្នកមាន និងអ្នកក្រ បុរស ស្ត្រី និង កូនក្មេង អ្នកមានកម្រិតវប្បធម៌ទាប និងអ្នកមានកម្រិតវប្បធម៌ខ្ពស់។ មនុស្សមកពីប្រជាជាតិនានា។ លោកពេត្រុសមាន ប្រសាសន៍ក្នុងផ្ទះរបស់លោកកូនេលាស ជាទាហានជនជាតិរ៉ូមថា៖ “ឥឡូវនេះ ខ្ញុំបានយល់យ៉ាងច្បាស់ហើយថា ព្រះជា ម្ចាស់រាប់រកមនុស្សទូទៅគឺគឺសមុខឡើយ... អស់អ្នកដែលបានទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ដូចជាយើងបានទទួលដែរនោះ ទេ។” (កិច្ចការ ១០:៣៤, ៤៧)

លំហាត់អនុវត្តន៍

៧ ផ្អែកលើការរៀបរាប់ក្នុងព្រះគម្ពីរ ពិធីជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធគឺ៖

- ក) ជាបទពិសោធន៍ធម្មតាក្រោយពីការប្រែចិត្តទទួលជឿព្រះយេស៊ូ។
- ខ) សម្រាប់អស់អ្នកដែលជាគ្រិស្តបរិស័ទច្រើនឆ្នាំមកហើយ។
- គ) សម្រាប់តែអស់អ្នកដែលមានកម្រិតវប្បធម៌ខ្ពស់ និងអ្នកដឹកនាំក្រុមជំនុំប៉ុណ្ណោះ។
- ឃ) ជាព្រះអំណោយទានរបស់ព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់កូនៗទាំងអស់របស់ព្រះអង្គ។
- ង) ចាំបាច់មុនពេលបុគ្គលម្នាក់ទទួលពិធីជ្រមុជទឹក។

១. ទិសម្ចាស់អំពីប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ

Signs of the Holy Spirit's Power

គោលដៅទី៥. បង្ហាញពីសញ្ញា និងលទ្ធផលនៃប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។

ការនិយាយភាសាដទៃ Speaking in Other Languages

នៅពេលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធយាងមកនៅបុណ្យថ្ងៃទីហាសិប ព្រះអង្គបានប្រទានទិសម្ចាស់មួយចំនួនពីប្រទានភាព របស់ព្រះអង្គ។ មនុស្សបានឮសំឡេងខ្យល់បោកបក់ដ៏ខ្លាំង។ ពួកគេបានឃើញអណ្តាតភ្លើង។ ហើយពួកគេបាននិយាយ ភាសាដែលពួកគេមិនដែលធ្លាប់បានរៀនពីមុន។ ក្នុងកណ្តាគម្ពីរកិច្ចការ អ្នកនឹងឃើញថា ទិសម្ចាស់មួយនេះ (ការនិយាយ ភាសាចម្លែកអស្ចារ្យ) តែងតែកើតឡើងម្តងហើយម្តងទៀត នៅពេលអ្នកផ្សេងទៀតបានទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ នេះជា របៀបដែលលោកកូនេលាស និងក្រុមគ្រួសាររបស់លោកបានទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ ទិសម្ចាស់ដដែលបានកើតឡើង ម្តងទៀតនៅក្រុងអេកេសូ។ សូមប្រៀបធៀបបទពិសោធន៍ទាំងនេះ ។

“អ្នកទាំងនោះបានពោរពេញដោយព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ហើយចាប់ផ្តើមនិយាយភាសាផ្សេងៗពីគ្នា តាម ព្រះវិញ្ញាណប្រោសប្រទានអោយ។” (កិច្ចការ ២:៤)

“លោកពេត្រុសកំពុងមានប្រសាសន៍នៅឡើយ ស្រាប់តែព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធអស់លើសណ្ឌិតមកចុះយាង* អ្នកដែលស្តាប់ព្រះបន្ទូល។ ពួកអ្នកជឿជាសាសន៍យូដា ដែលមកជាមួយលោកពេត្រុស រឿងឆ្ងល់ណាស់ ដោយព្រះជាម្ចាស់បានចាក់បង្ហូរព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធប្រទានអោយសាសន៍ដទៃដែរ ព្រោះគេបានឮសាសន៍ ដទៃទាំងនោះនិយាយភាសាចំឡែកអស្ចារ្យ ព្រមទាំងលើកតម្កើងព្រះជាម្ចាស់ផង។ ពេលនោះ លោកពេត្រុសមានប្រសាសន៍ថា៖ «គ្មាននរណាអាចឃាត់យើង មិនអោយធ្វើពិធីជ្រមុជទឹកជូនអស់អ្នកដែលបាន ទទួលព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ដូចជាយើងបានទទួលដែរនោះទេ!»។” (កិច្ចការ ១០:៤៤-៤៧)

“លោកប៉ូលបានដាក់ដៃលើគេ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធក៏យាងមកសណ្ឌិតលើគេ ហើយគេនាំគ្នានិយាយភាសាចំ ឡែកអស្ចារ្យ និង ថ្លែងព្រះបន្ទូលផង។” (កិច្ចការ ១៩:៦)

ការនិយាយភាសាផ្សេងៗគ្នាតាមប្រទានភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ ជាទីសម្គាល់ដ៏អស្ចារ្យដែលព្រះជាម្ចាស់បាន ជ្រើសរើសដើម្បីបង្ហាញថា ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធបានធ្វើឱ្យបុគ្គលនោះពោរពេញដោយសារព្រះអង្គ។ ព្រះយេស៊ូ និងលោក ប៉ូលហៅការនិយាយភាសាចំឡែកអស្ចារ្យថាជាការអស្ចារ្យ ឬ ជាភស្តុតាង។

“អស់អ្នកដែលជឿនឹងធ្វើទីសំគាល់ទាំងនេះ គឺគេនឹងដេញអារក្សក្នុងនាមខ្ញុំ គេនិយាយភាសាថ្មី។” (ម៉ាកុស ១៦:១៧)

“ការនិយាយភាសាចំឡែកអស្ចារ្យជាទីសំគាល់មួយសំរាប់អ្នកមិនជឿ គឺមិនមែនសំរាប់អ្នកជឿទេ។” (១កូរិនថូស ១៤:២២)

គ្រិស្តបរិស័ទនៅជុំវិញពិភពលោក កំពុងតែទទួលបានព្រះអំណោយទានដ៏អស្ចារ្យរបស់ព្រះវិញ្ញាណជាបន្តបន្ទាប់។ អ្នកមានវត្តមានតែងតែមិនបានស្គាល់ភាសានេះទេ។ ប៉ុន្តែ ជាច្រើនលើក ព្រះវិញ្ញាណមានព្រះបន្ទូលតាមរយៈបុគ្គលម្នាក់ ជាភាសាមួយដែលអ្នកនិយាយមិនស្គាល់ ប៉ុន្តែ អ្នកផ្សេងទៀតដែលកំពុងស្តាប់យល់វិញ ដូចនៅបុណ្យថ្ងៃទីហាសិបដែរ។

ទីសម្គាល់ដទៃទៀតអំពីប្រទានភាព Others Signs of Power

អ្នកបានអានអំពីទីសម្គាល់ផ្សេងៗជាច្រើនអំពីប្រទានភាពដែលកើតឡើង នៅពេលយើងបន្តពោរពេញដោយ ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ៖ ជីវិតបរិសុទ្ធ សេចក្តីស្រឡាញ់របស់ព្រះជាម្ចាស់ ចិត្តក្លាហាន និងការថ្វាយខ្លួនទាំងមូលទៅចំពោះ ព្រះគ្រិស្ត។ ទីសម្គាល់នៃប្រទានភាពមានឃើញនៅក្នុងជំនឿដែលប្រកបដោយព្រះចេស្តា ការអធិស្ឋានដ៏អស្ចារ្យ ការធ្វើ បន្ទាល់ដ៏អស្ចារ្យ និង ការប្រកាសព្រះបន្ទូលដ៏អស្ចារ្យ។ លទ្ធផលរួមមានការប្រែចិត្តគំនិតជឿព្រះយេស៊ូ ការប្រោសឱ្យជា ពិធីជ្រមុជក្នុងព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ និងការរីកចម្រើនរបស់ក្រុមជំនុំកើតឡើង ។

ព្រះគម្ពីរកត់ត្រាការអធិស្ឋានរបស់លោកប៉ូលសម្រាប់ពួកអ្នកជឿនៅក្នុងអេភេសូ។ អ្នកអាចអធិស្ឋានប្រកាសការអធិស្ឋាននេះសម្រាប់ខ្លួនអ្នកផ្ទាល់។

“សូមព្រះអង្គមេត្តាប្រោសបងប្អូនអោយមានកម្លាំងមាំមួនផ្នែកខាងក្នុងជំរៅចិត្ត ដោយព្រះវិញ្ញាណរបស់ព្រះអង្គតាមសិរីរុងរឿងដ៏ប្រសើរបំផុតរបស់ព្រះអង្គ។” (អេភេសូ ៣:១៦)

នៅពេលព្រះជាម្ចាស់ធ្វើឱ្យអ្នកខ្លាំងតាមរយៈព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ អ្នកអាចនឹងបដិសេធមិនប្រព្រឹត្តអំពើអាក្រក់ ស៊ូទ្រាំនឹងទុក្ខលំបាក គោរពបម្រើ និងធ្វើជាបន្ទាល់សម្រាប់ព្រះអម្ចាស់របស់អ្នក។

លំហាត់អនុវត្ត

៨ អ្នកបានសិក្សាទិសម្ចាស់មួយចំនួនអំពីបុព្វានុភាពរបស់ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ តើអ្នកអាចប្រាប់ទិសម្ចាស់ទាំងនោះបានប៉ុន្មានដែរ? សូមសរសេរទិសម្ចាស់ទាំងនោះនៅចន្លោះខាងក្រោម។

.....
.....
.....
.....

សូមផ្ទៀងផ្ទើរយើងរបស់អ្នក

៥ កណ្តុកម្ល៉ិកិច្ចការ

១ អ្នកគួរតែគូររង្វង់ព័ទ្ធជុំវិញពាក្យដូចតទៅ: ជំនឿ សារ ចិត្តក្លាហាន ការប្រោសឱ្យជា និងមិត្ត ការប្រែចិត្តជឿព្រះយេស៊ូ និងសេចក្តីស្រឡាញ់។

៧ ប្រយោគពីរត្រឹមត្រូវ

ក) ជាបទពិសោធន៍ទូទៅក្រោយពីការប្រែចិត្តទទួលជឿព្រះយេស៊ូ។

ឃ) ជាព្រះអំណោយទានរបស់ព្រះជាម្ចាស់សម្រាប់កូនៗទាំងអស់របស់ព្រះអង្គ។

៣ គ) ព្រះអំណោយទានតាមព្រះបន្ទូលសន្យារបស់ព្រះបិតា។

៨ ខ្ញុំសង្ឃឹមថាអ្នកអាចប្រាប់យ៉ាងណាស់ចំនួនបីដូចជា ការនិយាយភាសាផ្សេងៗ ការថ្វាយខ្លួនទៅព្រះជាម្ចាស់ ការប្រែចិត្តជឿព្រះយេស៊ូ និងការប្រោសឱ្យជា ។

៤ ចម្លើយរបស់អ្នក: ខ្ញុំនឹងនិយាយថា ព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធត្រូវបានហៅថា ព្រះអំណោយទានដើម្បីជួយយើងឱ្យដឹងថា យើងមិនត្រូវធ្វើអ្វីឡើយ ដើម្បីកបានព្រះវិញ្ញាណដ៏វិសុទ្ធ។ ព្រះជាម្ចាស់បានសន្យាថានឹងចាត់ព្រះអង្គឱ្យយាងមក។ យើងគ្រាន់តែទទួលតែប៉ុណ្ណោះ!